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      	The building is situated in a developping neighborhood on the inner periphery on Nantes. The plot of land is wedged between a tree-planted boulevard to the south and, to the north, a disused rail line overlooked by a large wooded park.

The implantation in the centre of the plot is the one that, by applying city-planning regulations, permitted the greatest, and therefore most profitable, surface area to be created, and the required on-site parking to be assured.

The structure is of metal. The section of the posts gradually diminishes with each storey. Balconies in metal grating running along the entire perimeter allow people to go ouside on every floor.

Motorized exterior blinds with retractable and adjustable slats, controlled by an anemometer, provide solar protection and the screening from light of all the facades.

The floors function in open plan but may be modulated by the  installation of partitions, which are slotted into the uprights of the facades.

The service facilities integrated into the ceilings-power points on embedded modular channels, the heating and cooling system- are positionned so as to allow for a wide variety of layouts.



Anne Lacaton & Jean Philippe Vassal, architects

with Emmanuelle Delage, architect collaborator



with Cesma, Ingérop Sud Ouest, Louis Choulet, engineers




      

      
      	L'immeuble est situé dans un quartier en devenir de la proche périphérie de Nantes.

Le terrain se cale entre un boulevard planté d'arbres, au Sud, et au Nord, une voie ferrée désaffectée, dominée par un grand parc boisé.

L'implantation, au centre du terrain, permettait de réaliser, en appliquant les règles d'urbanisme, la plus grande surface, donc la meilleure rentabilité, et d'assurer sur le terrain le stationnement exigé.

La structure est métallique. La section des poteaux diminue au fur et à mesure des étages. Des balcons en caillebotis métalliques, sur tout le périmètre, permettent de sortir à l'extérieur, à tous les étages. 

Des stores extérieurs motorisés à lames relevables et orientables, asservis à un anémomètre, assurent la protection solaire et l'occultation de toutes les façades. 

Les plateaux fonctionnent en open-space mais peuvent être modulables par l'installation de cloisons qui viennent se caler sur la trame des façades.

Les équipements, intégrés dans les plafonds : prises de courant sur goulottes modulables encastrées, système de chauffage et de rafraîchissement, sont positionnés pour permettre de nombreuses configurations.



Anne Lacaton & Jean Philippe Vassal, architectes

avec Emmanuelle Delage, architecte collaborateur



avec Cesma, Ingérop Sud Ouest, Louis Choulet, ingénieurs






      

    


  



